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前言

　　当今，中国与世界各国的经济往来日益频繁，参与的国际经济贸易活动也越来越多，因此对精通
外语的商贸人才的需求也在不断增加。
此类专业人才不仅要具有扎实的英语语言基础，了解国内、国际经济形势和政策，而且还需要掌握一
定的经济理论和经贸知识，并且能用英语进行这方面的工作和交流。
本教材就是一本旨在从经贸英语口译层面帮助培养此类人才的自学或教学用书。
　　本教材将英语口译技能的训练和经贸知识的传授融为一体，旨在通过有指导、有针对性的训练，
使学生掌握口译技巧，提高英汉互译能力，同时扩充经贸方面的知识。
　　本教材在内容的筛选上注重训练材料的现实性和时效性、经贸方面的知识性及文章题材和语言体
裁的多样性。
本教材分为12个单元，介绍了一定的经济理论和商务知识，涉及主题包括：经济、工业、农业、国际
贸易、国际合作、市场管理、旅游、金融、商业运营、可持续发展、物流和IT行业等。
这些内容均为近年各方媒体上出现的资料，能帮助学生了解最新的国内国际经济形势和贸易动向。
在注重选材时效性的同时，为使教材具有一定的稳定性，还特别注意了选材内容的长期指导意义，如
关于国家的方针、政策、国内外的经济形势和公司经验等内容。
这些内容不仅对增加学生的经贸知识有帮助，还可以使学生在口译中对原语的理解更加充分，为产出
准确的译语打下基础。
本教材的语言体裁多样，主要包括会议发言、访谈和对话等形式。
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内容概要

　　包罗经贸领域12大主题，强化英汉汉英双向口译训练，涵盖演讲、新闻发布会、现场采访等多种
口译形式，精选CCTV音像资料，提供真实口译场景
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章节摘录

　　On Monday， I will travel to West Point， Virginia， to highlight the benefits oi blomesel， analternative
fuel that will help our country achieve greater energy independence. We'll also discussour need for a
comprehensive national energy strategy that reduces our dependence on foreign oil.This strategy will encourage
more efficient technologies， make the most of our existing resources，help global energy consumers like China
and India reduce their own use of hydrocarbons，encourage conservation， and develop promising new sources
of energy such as hydrogen， ethanoland biodiesel. I applaud the House for passing an energy bill that is largely
consistent with these goals. Nowthe Senate must act. Congress needs to get a good energy bill to my desk by the
August recess soI can sign it into law. [02：09 ] On Tuesday I will welcome our newest United States Trade
Representative， formerCongressman Rob Portman. Ambassador Portman understands that expanding trade is
vital forAmerican workers and consumers. He will make sure we vigorously enforce the trade laws on thebooks，
while also working to continue opening foreign markets to American crops and products.The Central America
Free Trade Agreement would help us achieve these goals. This agreementwould help the new democracies in our
hemisphere deliver better jobs and higher labor standards totheir workers， and it would create a more level
playing field for American goods and services.Congress needs to pass this important legislation. 　　⋯⋯
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